
AJUNUL  BOBOTEZEI  LA
PATRIARHIE
Miercuri 5 /18 ianuarie 2017, Ajunul Bobotezei s-a sărbătorit
la Patriarhie după tipicul Bisericii Ierusalimului.

În dimineața acestei zile, în Biserica monastică a Sfinților
Împărați Constantin și Elena s-au citit Ceasurile Împărătești
ale Bobotezei după săvârșirea Utreniei. S-a slujit apoi Sfânta
Liturghie  a  Sfântului  Vasile  cel  Mare,  iar  la  sfârșitul
acesteia, Prea Fericirea Sa, Patriarhul Ierusalimului, Teofil,
a  oficiat  slujba  Aghiasmei  mici,  pentru  binecuvântarea
Arhiepiscopilor, a ieromonahilor, a monahilor, monahiilor și
pelerinilor.

A  urmat  urcarea  la  Patriarhie,  preoții  purtând  veșmintele
liturgice și corul cântând „În Iordan botezându-Te Tu Doamne”.
Acolo,  un  părinte  a  binecuvântat  Sala  de  recepție  a
Patriarhiei, în vreme ce Prea Fericirea Sa și Arhiepiscopii au
așteptat până când a sosit Soborul care a binecuvântat apa în
Catedrala  Sfântului  Iacob  Ruda  Domnului,  condus  de  ÎPS
Arhiepiscop  Teodosie de Sevastia, care a binecuvântat, de
asemenea, Sala de recepție. La scurt timp după încheierea
acestei ceremonii, Prea Fericirea Sa și Părinții Aghiotafiți
au plecat la râul Iordan prin Ierihon, însoțiți de Consulul
General  al  Greciei  în  Ierusalim,  Domnul  Christos
Sophianopoulos.

În Ierihon, Prea Fericirea Sa a fost primit mai întâi de către
Egumenul Mănăstirii Profetului Elisei, Părintele Arhimandrit
Filumen, și apoi de către Primarul palestinian al Ierihonului,
căruia Prea Fericirea Sa i-a adresat  următorul cuvânt:

 

„Stimate Domnule Mouhafez – Guvernator al Ierihonului,

https://ro.jerusalem-patriarchate.info/ajunul-bobotezei-la-patriarhie/
https://ro.jerusalem-patriarchate.info/ajunul-bobotezei-la-patriarhie/


Sfințite Șeic,

Domnule Primar,

Domnule Consul General al Greciei în Ierusalim,

 

Sărbătoarea  Sfintei  Dumnezeiești  Arătări,  cunoscută  și  ca
„Sărbătoare  a  Luminii”,  este  marcată  ca  o  continuare  și
completare a marelui Praznic al Nașterii Domnului, pe care l-
am sărbătorit măreț la locul Nașterii Domnului, în Betleem.

Eminența Sa, Președintele Statului Palestina, Domnul Mahmoud
Abbas – Abu Mazen, care ne-a onorat cu prezența, a accentuat,
în  discursul  său,  faptul  că  această  Sărbătoare  este  a
Poporului  Palestinian,  adică  atât  a  creștinilor  cât  și  a
Musulmanilor.

Acest fapt îl afirmăm și noi, fiind aici, cu domniile voastre,
în cel mai vechi oraș, Ierihonul, unde a avut loc taina de
necuprins  în  cuvinte  a  coborârii  Duhului  Sfânt  asupra
Dumnezeului și Mântuitorului Nostru Iisus Hristos, când a fost
botezat de către Sfântul Ioan Botezătorul.

Patriarhia Greacă Ortodoxă a Ierusalimului, care este izvorul
și maica tuturor Bisericilor, continuă de-a lungul veacurilor,
prin îndelungata sa prezență activă în istorie, să fie martora
sfințeniei  pământului  palestinian,  pe  care  Prea  Puternicul
Dumnezeu  l-a  sfințit  prin  Unul  Născut,  Singurul  Său  Fiu,
Domnul Nostru Iisus Hristos și prin Proorocii Săi.

Sfintele Mănăstiri și Biserici din Ierihon și din zonele din
vecinătate, până la râul Iordan, sunt martore ale acestui
adevăr. Ele stau de asemenea mărturie că Dumnezeu este izvorul
Luminii și El este Lumina care îl luminează pe fiecare om care
vine pe lume. Prin urmare, această Lumină Dumnezeiască este
Lumina dragostei, a păcii și a dreptății. Ceea ce înseamnă că
nu e cu putință ca pacea să existe fără dreptate.



Acest mesaj a fost vestit de Patriarhia Greacă Ortodoxă a
Ierusalimului  de-a  lungul  veacurilor.  Mai  mult,  tratatul
istoric  dintre  Omar  Ibn  Khattab  și  predecesorul  nostru,
Patriarhul  Sofronie,  a  fost  stabilit  pe  baza  acestui
principiu,  adică  al  păcii  și  al  dreptății  după  Legea
Dumnezeiască: „Căci Împărăția lui Dumnezeu nu este mâncare și
băutură,  ci  dreptate  și  pace  și  bucurie  în  Duhul  Sfânt”
(Romani 14: 17), spune Sfântul Apostol Pavel. În plus, după
mărturia Sfântului Evanghelist Matei, Sfântul Ioan Botezătorul
a predicat calea dreptății: „Căci a venit Ioan la voi în calea
dreptății” (Matei 21: 32).

Ne dorim ca Dumnezeiasca Lumină, care s-a descoperit oamenilor
de pe malurile râului Iordan și din regiunile învecinate, să
lumineze inimile oamenilor de pe pământ care au puterea în
mâinile lor, astfel încât să „facă dreptate” (Fapte 10:35),
iar distinsului Președinte al Statului Palestinian, Eminenței
Sale  Mahmoud  Abbas  –  Abu  Mazen,  îi  dorim  să  conducă
reprezentanțele guvernului său spre acțiuni bune pentru Statul
Palestinian, în special spre independența națională totală,
pace  și  conciliere  în  regiunea  noastră.  La  mulți  ani,
binecuvântați  și  cu  pace  !”

De la Primăria din Ierihon, Prea Fericirea Sa a fost condus
prin poarta de fier care separă Ierihonul de Comandamentul
Militar Israelian din zona râului Iordan. După ce a trecut
dincolo  de  poartă,  Prea  Fericirea  Sa  a  ajuns  la  Sfânta
Mănăstire a Sfântului Ioan Botezătorul. Acolo a fost primit cu
cinste  de  către  Comandamentul  Militar  Israelian,  de  către
cercetași  palestinieni,  de  Starețul  Mănăstirii  Sfântului
Gherasim,  Arhimandritul  Hrisostom  și  o  mare  mulțime  de
pelerini. După ce a fost îmbrăcat în mantia Patriarhală, Prea
Fericirea Sa a condus slujba Ceasului al Nouălea al Botezului
Domnului în Mănăstirea Sfântului Ioan Botezătorul, care a fost
distrusă  în  timpul  războiului  de  șase  zile  din  1967.
Mănăstirea a fost recent renovată, pe cheltuiala Egumenului
Sfintei  Mănăstiri  a  Muntelui  Ispitirii,  Arhimandritul



Gherasim.

După Ceasul al Nouălea, a urmat procesiunea spre malul râului
Iordan,  cântările  fiind  rostite  de  Părintele  Arhimandrit
Protopsalt Aristovoulos și de alți psalți în greacă, arabă,
rusă și română, în prezența Consulului General al Greciei în
Ierusalim, Domnul Christos Sophianopoulos, o mare mulțime de
pelerini urmându-i sau stând de-o parte și de alta a drumului,
înghesuiți, pentru a primi binecuvântarea. Când procesiunea a
ajuns  la  malul  râului  Iordan,  pe  o  platformă  special
amenajată, Prea Fericirea Sa a condus slujba Vecerniei și a
Aghiasmei Mici, după care a coborât la malul râului și a
aruncat Sfânta Cruce în apă, în timp ce toți cei din jur
cântau „În Iordan botezându-Te Tu Doamne”.

De la râul Iordan, Prea Fericirea Sa a mers la mănăstirea
învecinată a Sfântului Gherasim de la Iordan, unde vrednicul
egumen  al  mănăstirii,  Părintele  Arhimandrit  Hrisostom,  a
oferit   multor  pelerini  o  masă  de  post,  întrucât  Ajunul
Botezului  Domnului  este  una  din  marile  zile  de  post  ale
Bisericii  noastre,  pentru  ca  să  poată  creștinii  să  bea
Aghiasma Mare în ziua sărbătoririi Dumnezeieștii Arătări.

 

Din partea Secretariatului-General
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